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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Nagy István, agrárminiszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Meddig húzódik még Hidas és Garé 
környezetszennyezési ügye?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

Hidas és Garé területén a Budapesti Vegyiművek által okozott környezetszennyezés során rengeteg 
egészségre káros, rákkeltő anyag került a talajba és a talajvízbe. Az Országos Onkológiai Intézet 
Nemzeti Rákregiszter és Biostatisztikai Központ adatai szerint 2011-2015 közötti időszakban a 
pécsváradi járásban 513, a siklósi járásban pedig 1497 beteget diagnosztizáltak elsődleges 
rosszindulatú daganatos betegséggel. A pécsváradi járásban található Hidas, ebben a járásban a 
daganatos betegek aránya 4,59 százalék. A siklósi járásban található Garé, ebben a járásban a 
daganatos betegek aránya 4,31 százalék. Mindkét esetben a számok az országos 3,97 százalékos 
aránynál magasabbak.
Korábbi válaszában leírta, a Budapesti Vegyiművek Rt. garéi veszélyes hulladék lerakójában tárolt 
magas klórtartalmú szerves anyagos okozta környezetszennyezés felszámolásával kapcsolatos 
időszerű feladatokról szóló 2044/1999. (III. 3.) Korm. határozatban a Magyar Állam 1208 millió 
forintot biztosított a legsürgetőbb környezeti kockázatok kezelésére.

Ezzel kapcsolatban az alábbi kérdéssel fordulok Önhöz:

- A kormány kivizsgálta, hogy Hidas és Garé területén a talajvízbe került súlyosan rákkeltő anyagok
és a pécsváradi, illetve siklósi járásban előforduló, az országosnál magasabb daganatos 
megbetegedések száma összefüggésben állnak-e egymással? 

- Az Ön által említett forrásból pontosan milyen munkálatok történtek meg, ezek mennyire voltak 
hatékonyak a környezeti kockázatok kezelése szempontjából? 

- Mikor történnek érdemi lépések a Hidason és Garéban történt súlyos környezetszennyezés okozta 



károk végleges felszámolására? 

Együttműködését előre is köszönöm és várom válaszát!

Tisztelettel,

Dr. Keresztes László Lóránt
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